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Wetenschappelijke mededeelingen van de leden
Hierna deed de Voorzitter mededeelingen van de wijzigingen,

die de Commissie van beoordeeling noodig had geoordeeld in

de redactie van de prijsvraag. Het Bestuur had gemeend die

wijzigingen zonder nader overleg met de Vergadering te

kunnen aanbrengen, opdat die nog voor het einde van deze

maand aan de gegadigden kon verzonden worden. De Ver-

gadering hechtte hieraan hare goedkeuring.
De Heer Kok Ankersmit deelde een en ander mede

over een paar Cruciferen, reeds vroeger door hem inge-

zonden, doch waaromtrent nooit iets met zekerheid was bekend

geworden. Door toevallige omstandigheden gelukte het Spreker
deze planten met zekerheid te kunnen determineeren. De eerste

toch, waaromtrent reeds sprake was in het Kruidk. Archief

3e Ser. Ie DL, bl. 15, bleek te zijn, S i s y m brium W o 1-

g e n s e Bieb., wat nader door Prof. Ascherson bevestigd

werd, zooals ook duidelijk werd uit een tusschen beide Heeren ge-

voerde correspondentie. Ook in Duitschland heeft men jarenlang
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De tweede Crucifeer, reeds in 1877 en 79, later nog

eens in 1893 ingezonden en vermeld in het Kruidk. Archief

2 e Ser. 6 e Dl., bl. 532, schijnt te zijn Brassica arme-

ra c i o i d e s Czerniuën, Syn. :Erucastrum elongatum

RM. var. armoracioides, ook wel bekend als Brassica

per si ca Bois, et Hochst., ofschoon zij daarmede volgens

Ascherson niet identisch is. Men vergelijke overigens

„Feuille des jeunes Naturalistes,” 27e Ann. N°. 316, p. 81.

Uit meergemelde briefwisseling vestigde Prof. Ascherson

er de aandachtop dat in Duitschland vrij algemeen in houthavens

voorkwam Bidens connatus, Muhlh. die zeer veel op

B. c e r n u a L. gelijkt — het vermoeden ligt voor de hand dat

deze plant, die meestal op in het water drijvende balken

groeit, ook in ons land zal worden aangetroffen ; het is daarom

wenschelijk op deze soort nauwkeurig te letten.

Eindelijk was het Spr. gelukt een paar grassen, reeds 20

jaren in zijn herbarium aanwezig en destijds zonder resultaat

aan Prof. Oudemans opgezonden, te determineeren; het

bleek namelijk te zijn Koehleria phleoides Pers. en

niet geweten tot welke soort men deze plant moest brengen, te

meer, daar zij in twee vormen optreedt, een zoogenaamd seizoen-

dimorphisme vertoont. De najaarsvorra, bestaande uit een roset

van bladen, die gedurende den winter niet afsterven, geeft in ’t

voorjaar aanleiding tot de vorming van zijknoppen uit den onder-

aardschen stengel, die tot bloeistengels overgaan — hoe meer de

plant nu mishandeld wordt, des te rijker bloeit zij. Vandaar

de bizondere welige groei op het Pothoofd, waar zij voort-

durend afgemaaid werd. Het gelukte Spreker ook dit jaar

nog, ofschoon bijna het geheele Pothoofd verdwenen is, eenige

exemplaren te verzamelen; bovendien had de Heer Anker-

Smit door cultuur volledig materiaal dezer plant verkregen,

zoodat ook het Herbarium nu een juist beeld kan leveren van

de verschillende vormen en toestanden, waarin de plant kan

verkeeren Men vergelijke verder: Abh. Bot. Vereins, Prov.

Brandenburg XXXVIII, p. 77.



244

Gastridium lendigerum Gaud. ; alzoo met de vo-

rigen 4 nieuwe indigenen voor ons land.

Van deze soorten werden analyses door den Heer V u y c k

onder het microscoop vertoond.

De Heer Jonkman, alsnu het woord verkregen hebbende,

deelde het een en ander mede over zijne onderzoekingen over

de ontwikkeling der Gleicheniaceën. (Zie le Bijlage

tot deze Vergadering).

De Heer G r o 11 besprak eenige door hem vervaardigde

teekeningen. die de leden reeds gelegenheid hadden gehad te

bezichtigen en die hij evenals die van het vorige jaar aan

’s Eijks Herbarium ten geschenke aanbood. Ook nu weer gaven

deze blijken van des Heeren G r o 11 ’
s groote bedrevenheid

in het teekenen, en werd hem dank gezegd voor dit blijk van

belangstelling en kon hem de verzekering gegeven worden,

dat de vroeger door hem geschonken teekeningen herhaaldelijk

waren te pas gekomen bij het onderwijs.

De Bibliothecaris vestigde de opmerkzaamheid der leden op

de uitgebreide collectie ingekomen boekwerken, die in de

Vergaderzaal ter bezichtiging waren gesteld. Tevens had hij,

evenals het vorige jaar, een overzicht gemaakt van de titels

van alle botanische opstellen, die in deze werken te vinden

waren, daar bet niet alleen noodig is de titels der boeken op

te geven, doch dat het hem wenschelijk voorkwam ook den

inhoud ter kennis van de leden te brengen.

Deze lijst heeft echter een aanzienlijken omvang verkregen,

waarom hij verzocht hem de moeite te willen besparen van

deze voor te lezen, te meer daar zij in het Kruidkundig

Archief zal worden opgenomen. (Zie 3e Bijlage tot deze Ver-

gadering).

De Heer Went wilde weten of er ook een Catalogus onzer

boekerij bestond, waarop de Bibliothecaris mededeelde, dat dio

werkelijk bestaat en dat daarvan nog een groot aantal exem-

plaren op het Herbarium berust, doch dat die Catalogus dag-

teekent van 1883 en derhalve niet op de hoogte van den
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tegenvvoordigen tijd is. Hierop werd de weuschelijkheid betoogd

tot het samenstellen van een nieuwen Catalogus, daar het

maken van een Supplement weinig aanbeveling verdiende.

De Voorzitter beloofde dat aan dien wensch zoo doenlijk

gevolg zou worden gegeven, ofschoon de kosten voor drukken

hiertegen een groot bezwaar opleveren ; misschien door deze

op te nemen in het Archief en als overdrukken te verspreiden

zou op die wijze de beste oplossing gevonden worden.

Alsnu werden enkele portefeuilles als voorbeeld aan de leden

getoond van de Herbaria van Bondam en Walraven;

het eerste door aankoop verkregen, het tweede door de goede

zorgen van den Heer D. L a k o in ons bezit gekomen. De

Heer L a k o had daarbij een schrijven gezonden dat den leden

werd voorgelezen en waarin het een en ander over het leven en

de werkzaamheden van ons voormalig medelid Walraven

ons werd medegedeeld. (Zie 2® Bijlage tot deze Vergadering).

De Voorzitter zeide dat door het Bestuur namens de Ver-

eeniging aan Mevr. de Wed. Walraven was dank gezegd

voor hare schenking, die voor ons genootschap van groote

waarde is.

Overgaande tot punt 8 der werkzaamheden, werden volgens

art. 5 der Statuten tot gewone leden benoemd:

de Heer J. V e r s 1 u y s J r., Assistent bij Prof. W e b e r

te Amsterdam, en

de Heer S. H. Hoorders, Chef der 7® Afd. van ’s Lands

Plantentuin te Buitenzorg, Ambtenaar bij het boschwezen in

Ned.-Indië.

Ten slotte betoogde de Heer Goedhart de wenschelijk-

heid, dat de Vereeniging zich een Stafkaart zon aanschaffen,

waarvan telkens die stukken zouden kunnen worden uitgeleend

aan die personen, die een bepaalde streek wilden onderzoeken.

Spreker vestigde er de aandacht op, dat menigmaal de opgaven

van groeiplaatsen zeer vaag waren — hieraan zou kunnen
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te gemoet gekomen worden wanneer ieder die een excursie

maakte, liet gedeelte van het door hem onderzochte terrein

op doorschijnend papier overtrok en hierop de groeiplaatsen

aangaf. Hij wist bij ervaring dat dit zeer góed uitvoerbaar was

en zeker zeer dienstig zou zijn tot een nauwkeuriger kennis

van de verspreiding der planten.

De Heer Ritsema stelde voor dat ieder die een bepaalde

streek bezocht, zich dat gedeelte van de Stafkaart aanschafte

en het der Vereeniging ten geschenke aanbood, wat voor de

kas minder zware geldelijke offers zou kosten.

De Heer W ij s m a n meende dat het wel mogelijk zou zijn

dat men de Stafkaart, indien men dit bij het Ministerie van

Oorlog aanvroeg, misschien gratis kon verkrijgen, te meer

daar door enkele leden voorbeelden van dien aard werden

aangevoerd. Nadat nog eenige opmerkingen waren gemaakt

omtrent de keuze, daar de Stafkaart op twee schalen, de eene

bovendien gekleurd, de andere ongekleurd verkrijgbaar is,

werd besloten het voorstel in handen van het Bestuur te

stellen, opdat dit de vraag op de beste en goedkoopste wijze

mocht oplossen. De Voorzitter beloofde in persoon bij het

Ministerie informaties te willen inwinnen.

Hierop niets meer te behandelen zijnde sloot de Voorzitter

de Vergadering, waarna de leden een bezoek brachten aan de

Kassen van den Leidschen Hortus en een 10-tal zich daarna

vereenigden aan een gemeenschappelijken maaltijd in het Hotel

Soleil d’or.

De waarnemende Secretaris,

L. Vuyck.


